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aan  van  ter kennisname aan  

raad Wethouder M.Wit  

datum  doorkiesnummer  bijlage(n)  

12-09-2022   

betreft 

beantwoording vragen Forum 6 sept 2022 Aansluitverordening, Verordening afvoer hemelwater en 
verordening waterbergingsfonds  

 
 

Schriftelijke vragen VVD:  
Vraag: Waarom had Rijswijk nog geen aansluitverordening?  
In principe is een aparte verordening voor de aansluiting van perceelleidingen op het 
openbare riool niet nodig. Het aansluitvoorschrift in het Bouwbesluit 2012 en de 
lozingsregels in onder meer het Besluit lozing afvalwater huishoudens (Blah) zijn voldoende 
om ongewenste lozingen te voorkomen en de ligging van perceelleidingen te sturen. Maar 
om duidelijkheid te scheppen over wie waar verantwoordelijk voor is, wordt aanbevolen om 
een aansluitverordening vast te stellen.  
 
Vraag: In het raadsvoorstel wordt expliciet verwezen naar omliggende gemeenten die ook 
een verordening afvoer hemelwater hebben vastgesteld. Heeft de Rijswijkse verordening 
gekeken naar deze omliggende gemeenten ter inspiratie? Zijn er ook, duidelijke, andere 
(beleids)keuzes gemaakt vergeleken met deze omliggende gemeenten? Zo ja, waarom?  
Ja, we hebben gekeken naar de verordeningen bij andere gemeenten. Gemeente 
Vlaardingen heeft bijvoorbeeld bijna dezelfde verordening. Zij maken wel een uitzondering 
voor het lozen van grondwater en hemelwater in gebieden waar geloosd kan worden op 
oppervlaktewater. Omdat er in Rijswijk in sommige gebieden weinig oppervlaktewater is, is 
er voor gekozen om dit niet expliciet te noemen. Bij gemeente Wassenaar hebben ze 
dezelfde uitgangspunten. 
 
Vraag: In het raadsvoorstel wordt aangegeven dat de verordening afvoer hemelwater 
vooralsnog alleen geldt bij nieuwbouw en grotere functiewijzigingen. Zijn er al 
plannen/plannen in de maak om dit ook voor bestaande bebouwing van toepassing te laten 
zijn? In het voorstel wordt bijv. gesproken over 'als in de toekomst blijkt dat het 
wateroverlastprobleem groter wordt, dan kunnen er ook maatregelen bij bestaande bouw 
geëist worden'. Wat is voor 'groter wordt' de meetbare maatstaf?  
Er zijn nog geen plannen om berging te eisen bij bestaande bouw. Maar de klimaatbuien 
worden steeds heftiger en ze komen ook eerder dan verwacht. Een bui die we bijvoorbeeld 
in 2050 verwachten, valt nu waarschijnlijk al in 2035. We verwachten op dit moment dat we 
met de maatregelen die we nemen in het openbaar gebied en met de maatregelen die we 
eisen bij nieuwbouw en verbouw, we de wateroverlast beperkt kunnen houden. Als in de 
toekomst blijkt dat de wateroverlast toeneemt, zullen we de keuze bij de Raad neerleggen  
om aanvullende maatregelen te nemen bij de bestaande bouw. 
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Vraag: Aansluitverordening gemeente Rijswijk 2022. In art. 6 lid 4 wordt aangegeven dat de 
gemeente de gemaakte kosten voor onderzoek vergoed tot €200 indien de oorzaak van een 
verstopping of storing bij de gemeente ligt. Hetzelfde lid verplicht de eigenaar of gebruiker 
om het onderzoek zelf te bekostigen. Vanwaar de vergoedingsgrens van €200?  
De ervaring leert dat een regulier onderzoek maximaal € 200,- bedraagt. Om misbruik van 
inwoners door bijvoorbeeld loodgieters te voorkomen, is dit maximum gesteld. We hebben 
op de gemeentelijke site een artikel van de consumentenbond gezet om onze bewoners te 
waarschuwen Rioolverstopping | Ondernemers (rijswijk.nl) voor torenhoge uurtarieven. 
 
Vraag: Verordening waterbergingsfonds Rijswijk 2022.  In art. 3 lid 2 wordt aangegeven dat 
het college bevoegd is om het bedrag in het eerste lid te wijzigen. Met begrip voor de 
toelichting en de mogelijkheid om inflatiecorrecties toe te passen, is het niet wenselijk om 
hier een marge in te bouwen zodat de raad bij grote wijzigingen alsnog toestemming moet 
geven? Is dit werkbaar en wenselijk  
Vooralsnog wordt alleen aan inflatiecorrectie gedacht. Het is van belang om slagvaardig te 
kunnen werken en het mandaat van het college bevordert dat.  
 
Vraag PvdA 
Vraag: Hoe werkt het waterbergingsfonds? 
In de Anterieure overeenkomst wordt een bedrag opgenomen voor de compensatie van het 
bergen van hemelwater (als de berging niet op eigen terrein plaats kan vinden) en voor de 
toename van afvalwater. Deze bijdrage wordt gereserveerd. Als de gemeente een 
hemelwaterberging realiseert ter compensatie van de berging van eerder genoemde 
ontwikkeling, dan valt deze reservering vrij ten gunste van de exploitatie. 
 
Vraag BvR 
Vraag: De particuliere kolken aan de Parelgraslaan in RijswijkBuiten zitten vol met zand 
vanwege de bouwwerkzaamheden. Het is bekend dat de bewoners zelf de kolken moeten 
onderhouden, maar kunnen de kolken voor één keer worden schoongemaakt door de 
gemeente? 
Als het zand in de kolken wordt veroorzaakt door de bouwwerkzaamheden in RijswijkBuiten, 
dan is de ontwikkelaar verantwoordelijk voor het afhandelen van de melding. De bewoners 
kunnen het melden bij de klantenservice van de ontwikkelaar. Bij aankoop van hun woning 
hebben ze hier bericht over gehad. RijswijkBuiten zal de ontwikkelaar hier ook van op de 
hoogte brengen. 

https://www.rijswijk.nl/ondernemers/product/rioolverstopping

